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p  INWESTYCJE: kanalizacja, termomodernizacja, PSZOK…
Więcej na str. 4 

p  Dh Piotr Popek – wywiad
Więcej na str. 5

p Piłkarze halowi OSP Giemzów na podium
Więcej na str. 6

p Mateusz Woszto – laureat konkursu poetyckiego
Więcej na str. 8

► Ośrodek treningowy Widzewa Łódź na terenach inwestycyjnych w Bukowcu

Strażacy z Kurowic otrzymali upragniony wóz ratowniczo-gaśniczy Kto był w Bukowcu, ten świetnie się bawił

To cykliczna impreza, 
która jest jedną z kulturalnych wizytówek 
naszej gminy. Jedną z najlepszych. 
I tak też było w tym roku. 
12 lutego br. salę gimnastyczną 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bukowcu 
po brzegi wypełniła publiczność – starsi i młodsi, 
całe rodziny.  Więcej na str. 7

2 stycznia br., na specjalnej konferencji prasowej w siedzibie zarządu klubu sportowego Widzew Łódź, Radosław Agaciak, 
wójt gminy Brójce, otrzymał od Mateusza Dróżdża, prezesa klubu, list intencyjny w tej sprawie.
Widzew Łódź chce wybudować ośrodek na działkach zlokalizowanych w części terenów inwestycyjnych, sąsiadujących z Zespołem 
Szkolno-Przedszkolnym w Bukowcu. Projekt zakłada budowę sześciu boisk, parkingu i budynku biurowo-socjalnego, do którego 
mógłby przenieść się zarząd klubu. Ważną deklaracją ze strony prezesa i właściciela klubu, jest chęć otwarcia szkółki piłkarskiej 
Młody Widzew, do której mogłyby uczęszczać dzieci i młodzież z naszej gminy.
To wydarzenie szeroko relacjonowały i komentowały media lokalne i ogólnopolskie.

PRZYWITALI GO PRZYWITALI GO 
Z HONORAMIZ HONORAMI

Więcej na str. 3

20 stycznia br. oficjalnie na służbę w kurowickiej jednostce trafił nowoczesny samochód 
pożarniczy, prosto z fabryki, wart prawie 1 mln zł. To wyjątkowy prezent dla druhów 
OSP Kurowice. W przyszłym roku będą obchodzić jubileusz 100-lecia założenia jednostki. 
Kto i jak przywitał nowy pojazd? Szczegóły na str. 5

IX FESTIWAL IX FESTIWAL 
KULTURYKULTURY

INWESTYCYJNA I SPORTOWA INWESTYCYJNA I SPORTOWA 
REWOLUCJA W GMINIE BRÓJCEREWOLUCJA W GMINIE BRÓJCE
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PIT 2022

► Prezentacja wszystkich psów: 
http://pokochajczterylapy.pl/category/gmina-brojce/

► Psy Psy 
do adopcji do adopcji 

1 grudnia 2022 r. użytkowników Facebooka, którzy POLUBILI Portal Infor-
macyjny Gminy Brójce było 3339. Do 1 marca br. ta grupa rozrosła się do… 
3448 osób.

A druga kategoria internautów, czyli tych którzy OBSERWUJĄ nasz Portal? 
W grudniu 2022 r. było ich jeszcze 3562. 1 marca br. już… 3684.

Wszystkim Internautom, którzy obserwują, lubią lub odwiedzają nasz Portal, 
życzymy radosnych Świąt Wielkanocnych (nie tylko w Sieci ;o)!

Zapraszamy na Facebook! ► Facebook.com/portal.brojce

Drodzy Internauci – Szczęśliwych 
Świąt Wielkanocnych!
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Ponad 3 400 
POLUBIEŃ :o) 
Prawie 3 700 
OBSERWUJĄCYCH 
:o)

Jeszcze tylko trzy!
Bezdomne psy, z terenu 

naszej gminy, przebywają 
w Schronisku dla Zwierząt w Nie-

mojewie „Pokochaj Cztery Łapy” 
(gmina Lututów).  

Jeszcze kilka tygodni temu  
było ich kilkanaście. 

Dziś już tylko trzy  
czekają  

na bezpłatną adopcję.

Przedszkolaki i uczniowie Przedszkolaki i uczniowie 
szkoły w Kurowicach wesoło szkoły w Kurowicach wesoło 

pożegnali karnawał 2023pożegnali karnawał 2023

Jesteśmy w okresie rozliczania podatku dochodo-
wego od osób fizycznych za 2022 r. (do 30 kwiet-
nia br.).

Część naszego podatku zawsze trafia do rodzi-
mej gminy i zasila jej budżet, jeśli wpiszemy, 
że w niej mieszkamy.

Jak to zrobić? 

Przy rozliczeniu PIT-u za 2022 r. wpiszmy wła-
ściwe miejsce zamieszkania. 

Dzięki temu spora część podatku, 38,4%, trafi 

do budżetu naszej, a nie innej gminy. To bardzo 
istotna kwota. 

– Szacujemy, że w 2023 r. do budżetu gminy Brój-
ce, może trafić z tego tytułu aż 8.355.497,00 zł – 
informuje Renata Śliwińska, skarbnik gminy. 

Będą to pieniądze, które zasilą realizację inwesty-
cji upiększających i unowocześniających nasze 
otoczenie lub podnoszących poziom bezpieczeń-
stwa mieszkańców. 

Nasz podatek do nas wraca!

Szlachetna  
Paczka 2022
21 szlachetnych paczek wyjechało 

11  grudnia 2022 r. ze szkoły 
w  Bukowcu do adresatów. Ucznio-

wie różnych klas zaangażowali się w wolontariat 
w ramach XXII edycji tej charytatywnej akcji 
i zebrali produkty spożywcze, środki czystości, 
opatrunki i inne potrzebne rzeczy, o łącznej war-
tości ponad 6 tys. zł.

Zgromadzili produkty, zapakowali i wysłali

Samiec  

ALFRED 
6 lat,  

wykastrowany

Samiec  
TOBI 
4 lata,  

wykastrowany

Samica  
TOSIA 

4 lata,  

wystery lizowana

W tym numerze

Szczegóły dotyczące adopcji: tel. 513 170 276. 

Rozliczając podatek, wpiszmy miejsce zamieszkania: ► Gminę Brójce Dziękujemy, Komendancie!

2 lutego br. w Komendzie Powiatowej 
Policji powiatu łódzkiego wschod-
niego w Koluszkach odbyła się uro-

czysta zbiórka z okazji zdania obowiąz-
ków na stanowisku Komendanta Powia-
towego Policji. Uroczyście pożegnano 
insp. Marka Wojtczaka, który po blisko 
32 latach służby, przeszedł na emery-
turę. Gminę Brójce, na tej uroczystości, 
reprezentowały: Urszula Brdoń, Prze-
wodnicząca Rady Gminy i Mariola Woźna, 
Sekretarz Gminy.

http://pokochajczterylapy.pl/category/gmina-brojce/


3Numer 1 (25)
Marzec 2023 r.facebook.com/portal.brojce

Gazeta Informacyjna 
Gminy Brójce AKTUALNOŚCI

Dyżury Wójta Gminy
Informujemy, iż Wójt Gminy Brójce przyjmuje in-
teresantów w każdy wtorek w godz. 9:00–17:00. 
Prosimy o wcześniejsze uzgadnianie terminu wizyty 
w sekretariacie Urzędu Gminy lub telefonicznie 
pod nr tel. 42 295 01 11.

Dyżury Przewodniczącej 
Rady Gminy
Dyżury Przewodniczącej Rady Gminy Brójce Ur-
szuli Brdoń dla Mieszkańców Gminy odbywają 
się w każdy wtorek w godzinach 14:00–17:00 
w Biurze Rady Gminy Brójce w pok. nr 5a (parter). 
Na spotkanie umawiać się można za pośrednictwem 
Biura Rady pod numerem tel. 42 295 01 05.

Dyżury  
funkcjonariusza policji
Informujemy, że w Urzędzie Gminy Brójce dzia-
ła Punkt Przyjęć Interesantów Komisariatu Policji 
w Rzgowie Komendy Powiatowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w Koluszkach i czynny jest w każdy 
wtorek w godz. 9:00–16:00 (pokój 10). Dyżur pełni 
dzielnicowy naszej gminy, mł. asp. Marcin Kamiński 
– KP Rzgów 47 842 13 00.

Urząd Gminy Brójce 
jest czynny w poniedziałki, środy, czwartki, piątki 
w godz. 7:30–15:30; we wtorki w godz. 9:00–17:00. 
Kasa urzędu jest czynna (odpowiednio) w godz. 
8:00–14:00, a we wtorki w godz. 9:00–16:30.

Kontakt telefoniczny: 
42 295 01 11 -  Sekretariat
42 295 01 05 -  Biuro Rady Gminy, Oświata
42 295 01 03 -  Sekretarz Gminy
42 295 01 04 -  Skarbnik Gminy
42 295 01 23 -  Kasa
42 295 01 24 -  Księgowość budżetowa i podatkowa
42 295 01 26 -  Referat Finansowy, księgowość VAT
42 295 01 25 -  Wymiar, egzekucja podatków
42 295 01 28 -   Ewidencja ludności, 

dowody osobiste, OSP
42 295 01 13 -  Zamówienia Publiczne
42 295 01 45 -   Pozyskiwanie funduszy
42 295 01 16 -  Inwestycje, obsługa inwestora
42 295 01 17, 2 0 - Referat Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska
42 295 01 18 -  Podział i sprzedaż gruntów
42 295 01 49 -  Odpady komunalne
42 295 01 11 -  Pełnomocnik ds. uzależnień
42 295 01 10 -  Urząd Stanu Cywilnego
42 295 01 08 -   Łódzki Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego
42 295 01 15 -   Starostwo Powiatowe, 

ewidencja gruntów

Gminne 
jednostki organizacyjne:
793 144 999 -   Zakład Usług Komunalnych 

w Brójcach 
42 214 03 87 -  Gminny Ośrodek Kultury w Brójcach
42 214 02 01 -   Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Brójcach
42 227 98 88 -   Zespół Szkolno-Przedszkolny 

w Bukowcu
42 214 00 84 -   Szkoła Podstawowa im. Orła 

Białego w Kurowicach
42 214 03 96 -   Filia Szkoły Podstawowej im. Orła 

Białego w Kurowicach z siedzibą 
w Woli Rakowej

KRÓTKO Z PRAC RADY GMINY
Sesja nr 55, 23 czerwca 2022 r.
Na tej sesji radni przyjęli zmiany w budżecie gminy oraz Wie
loletniej Prognozie Finansowej (WPF) gminy Brójce na lata 
2022–2030. Rozpatrywali skargi nauczyciela i Rady Rodziców 
na dyrektora Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Kuro
wicach. Ustalili ceny biletów, opłat i uprawnień do bezpłat
nych przejazdów w  przewozie autobusami w  publicznym 
transporcie zbiorowym organizowanym przez gminę Brójce. 
Określili też gminne przystanki komunikacyjne. Zatwierdzili 
sprawozdanie finansowe SP ZOZ w Kurowicach i ocenili jego 
sytuację ekonomiczną. Radni wyrazili zgodę na wydzierżawie
nie czterech działek gminnych. Przyjęto też zmiany w uchwa
łach określających Regulamin utrzymania czystości i porządku 
oraz w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług odbierania odpadów. To także na tej sesji radni podjęli 
uchwałę o przyjęciu sprawozdania finansowego i sprawoz
dania z wykonania budżetu gminy za rok 2021 oraz udzielili 
wotum zaufania i absolutorium wójtowi gminy. 

Sesja nr 56, 14 lipca 2022 r. 
Przyjęto zmiany w budżecie gminy, WPF oraz określono średnią 
cenę jednostki paliwa na rok szkolny 2022/2023. 

Sesja nr 57, 9 sierpnia 2022 r. 
Oprócz zmian w budżecie i WPF, radni zajmowali się także 
zmianami w uchwale z 2019 r. w sprawie określenia wysoko
ści opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza 
czasem przeznaczonym na bezpłatne nauczanie, wychowanie 
i opiekę nad dziećmi do lat 6 oraz w sprawie ustalenia tygo
dniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedago
gów specjalnych. Radni ustalali także ceny biletów oraz opłat 

dodatkowych w przewozie autobusami w gminnym, publicz
nym transporcie zbiorowym oraz regulamin tych przewozów. 

Sesja nr 58, 31 sierpnia 2022 r. 
Przyjęto zmiany w  budżecie gminy i  WPF, zdecydowano 
o zaciągnięciu długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Łodzi. 
Przyjęto zmiany do uchwały z 2019 r. w sprawie zarządzenia 
poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. Zdecydowano 
o sprzedaży gminnej nieruchomości użytkownikowi wieczy
stemu oraz procedowano w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów 
obrębów Kurowice i Kurowice Kościelne oraz zmiany statutu 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w  Brójcach. Radni 
rozpatrzyli także dwie petycje – w sprawie utworzenia mło
dzieżowej Rady Gminy oraz w sprawie utworzenia oddziałów 
zmilitaryzowanej Samoobrony Gminnej i zakupu broni dla każ
dego rdzennego, polskiego mieszkańca gminy. 

Sesja nr 59, 22 września 2022 r. 
Na tej sesji również wprowadzono zmiany w budżecie gminy, 
a także kolejne zmiany w uchwale w sprawie zarządzenia poboru 
podatków w drodze inkasa oraz w statucie GOPS w Brójcach. 

Sesja nr 60, 29 września 2022 r. 
Oprócz zmian w budżecie i WPF, radni decydowali także o zali
czeniu jednej z dróg do kategorii dróg gminnych. 

Sesja nr 61, 27 października 2022 r.
Przedmiotem tej sesji były zmiany w  budżecie, WPF, 
określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

od środków transportowych oraz opłaty targowej. Radni upo
ważnili kierownika GOPS w Brójcach do załatwiania spraw 
dotyczących dodatku do podmiotów wrażliwych. Przystą
piono do uchwalania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części sołectwa Wola Rakowa. Uchwalono 
roczny program współpracy gminy Brójce z  organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami (ustawa o działal
ności pożytku publicznego i wolontariacie). Wyrażono zgodę 
na zawarcie międzygminnego porozumienia w zakresie lokal
nego transportu zbiorowego. Radni zmienili uchwałę z 2015 r. 
w  sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość 
oraz  warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
nauczycielom gminnych szkół i placówek oświatowych. Roz
patrzono też petycję mieszkańców sołectwa Wardzyn. 

Sesja nr 62, 24 listopada 2022 r. 
Przyjęto zmiany w budżecie i WPF oraz uchwały w sprawie 
ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej 
dla ZUK, w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejsco
wego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 
obrębu Leśne Odpadki. Ustalono też stawkę za 1 km przebiegu 
pojazdu, uwzględnianą przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów i  rodziców. 
Radni procedowali też organizację publicznego transportu 
zbiorowego oraz wyrazili zgodę na zawarcie umowy o świad
czenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 
o charakterze użyteczności publicznej. Zmienili także uchwałę 
z 2015 r. w sprawie przystąpienia gminy Brójce do Stowarzy
szenia Lokalna Grupa Działania STER.

► W gminie Brójce ma powstać ośrodek treningowy Widzewa Łódź

Szansa na sportowy 
rozwój gminy

2 stycznia br. Nowy rok rozpoczęty 
z wysokiego „C”. Klub sportowy 
Widzew Łódź zainteresowany 
wybudowaniem w gminie Brójce 
swojego ośrodka treningowego!
– Na zwołanej w siedzibie klubu konferencji pra-
sowej otrzymałem list intencyjny w tej sprawie 
od  prezesa klubu, Mateusza Dróżdża. Zarząd 
klubu chce wybudować ośrodek na działkach zlo-
kalizowanych w części terenów inwestycyjnych, 
sąsiadujących ze Szkołą Podstawową w Bukowcu. 
Projekt zakłada budowę sześciu boisk, parkingu 
i budynku biurowo-socjalnego, do którego mógłby 

przenieść się zarząd klubu. Ważną deklaracją 
ze  strony prezesa i  właściciela klubu jest chęć 

otwarcia szkółki piłkarskiej Młody Widzew, do któ-
rej mogłyby uczęszczać dzieci i młodzież z naszej 
gminy. W tym miejscu pragnę podziękować rad-
nym Rady Gminy Brójce za upoważnienie mnie 
do prowadzenia rozmów i otwartość na realizację 
tego projektu. Przed nami jeszcze wiele rozmów 
i ustaleń dotyczących budowy ośrodka, ale jestem 
przekonany, że dla naszych mieszkańców wynik-
nie wiele korzyści z tej nowej współpracy – mówił 
na konferencji prasowej Radosław Agaciak, 
wójt gminy Brójce.

– W 2027 roku chcielibyśmy zakończyć całą 
inwestycję powstaniem mini stadionu, który słu-
żyłby drużynie podczas meczów sparingowych – 
dodał na tej konferencji Mateusz Dróżdż, prezes 
zarządu klubu.

Według wstępnych wyliczeń, koszt budowy 
ośrodka to ok. 25 mln zł.

18 stycznia br. Studio TV Toya, Piłka Meczowa 
pod  redakcją Piotra Krawczyka, o  planach Widzewa 
mówią Radosław Agaciak, wójt gminy Brójce 
i Michał Rydz, wiceprezes zarządu klubu

Centrum Treningowe Legii Warszawa

Zobaczyć  
na własne oczy
7 lutego br. przedstawiciele władz 
gminy odwiedzili Grodzisk Mazo
wiecki. To na terenie tej gminy zloka
lizowane jest Centrum Treningowe 
Legii Warszawa.

Jak powstawał ten ośrodek, jak wyglądała 
i wygląda współpraca klubu z Łazienkowskiej 
z władzami Grodziska Mazowieckiego – o tym 
wójtowi Radosławowi Agaciakowi, radnym 
oraz pracownikom Urzędu Gminy Brójce 

opowiedzieli: Grzegorz Benedykciński, burmistrz 
Grodziska i  Tomasz Krupski, jego zastępca. 
Gospodarze pochwalili się także swoim obiektem 
sportowym – nowoczesną halą wielofunkcyjną.

– Stawiamy na sport i  namawiamy także 
do tego inne samorządy. Przykładem takiej współ-
pracy jest oczywiście ośrodek Legii, ale i nasz obiekt 
sportowy i  to co się dzieje w  naszym lokalnym 
sporcie. Aktualnie mamy utytułowanych zawod-
ników różnych dyscyplin, trenujących w aż czter-
nastu klubach sportowych na terenie naszej gminy 
– powiedział Grzegorz Benedykciński.

Później przedstawiciele naszej gminy odwie-
dzili sam obiekt Legii – 8 boisk treningowych, 
zaplecze medyczne i wypoczynkowe, stołówka, 
strefy przeznaczone dla młodych zawodników 
z Akademii Piłkarskiej, strefy dla zawodników 
Szachtara Donieck, strefa hotelowa, konferen-
cyjna, itd.

– Mam już spore doświadczenie w  pracy 
samorządowej, ale powiem szczerze, nie uczestni-
czyłem nigdy w takim wyjeździe, żeby coś zobaczyć 

na własne oczy, przekonać się na miejscu jak 
coś działa. Mieliście świetny pomysł – powiedział 
na koniec spotkania Tomasz Krupski. 

7 lutego br. przed Urzędem Miejskim 
w Grodzisku Mazowieckim

Centrum Treningowe Legii w Książenicach
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KIERUNEK – BUKOWIEC/WYGODA

Ważna, gminna inwestycja sportowa, wchodzi w fazę realizacji

Nowoczesne boisko
3 lutego br. Radosław Agaciak, 
wójt gminy Brójce i Ilona Stańczyk, 
właścicielka, firmy GRETASPORT 
z Dąbrowy Górniczej, podpisali 
umowę na realizację tej inwe
stycji. Firma ma ponad 20letnie 
doświadczenie w tworzeniu obiek
tów sportowych.

Na gminnej działce o  powierzchni ok. 1,5  ha 
przy ul. Szkolnej w Bukowcu już wkrótce rozpocz-
nie się I etap prac, które będą obejmowały wybu-
dowanie boiska wraz z oświetleniem, postawie-
nie tzw. piłkochwytów wybudowanie ogrodzenia 
i ścieżki wyłożonej kostką brukową. 
Zgodnie z  umową, ten etap inwestycji ma się 
zakończyć latem tego roku. 

Całkowity koszt inwestycji to 4,2 mln zł. 
Gmina uzyskała na ten cel znaczne dofinanso-
wanie, m.in. z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych. 

– Nie było łatwo, ale warto być konsekwent-
nym. Wspólnie z radnymi gminy Brójce i moimi 
współpracownikami, poszukiwaliśmy środków 

finansowych na tę inwestycję. I znaleźliśmy. Dzięki 
temu za niecałe pół roku będziemy mogli rozegrać 
pierwszy mecz na boisku, którego nie powstydziłaby 
się żadna drużyna z ekstraklasy. Drugi etap inwe-
stycji – budowa pomieszczeń socjalnych dla piłka-
rzy i trybuny jeszcze przed nami, ale zapewniam, 
że już  rozpocząłem poszukiwania funduszy na 
wykonanie tego etapu 
– deklaruje Radosław 
Agaciak.

Od lewej: 
Radosław Agaciak, 

wójt gminy 
i Ilona Stańczyk, 

właścicielka 
firmy GRETASPORT

To ważna, gminna inwestycja. Od października 2022 r. firma DEFERO z Sieradza, 
wykonuje kompleksową termomodernizację budynku Urzędu Gminy Brójce.

– Projekt obejmuje wymianę stolarki okiennej 
i drzwiowej, wymianę instalacji elektrycznej, tele-
technicznej, a  także udrożnienie kanałów wen-
tylacyjnych. W celu poprawy warunków obsługi 
petentów urzędu przewidziano również montaż 
instalacji klimatyzacyjnej. Zgodnie z  umową 
wszystkie prace powinny zakończyć się w  dru-
giej połowie listopada br. ale jest bardzo praw-
dopodobne, że będzie to kilka tygodni wcześniej 
– mówi Anna Woźny, kierownik Referatu Inwe-
stycji Urzędu Gminy Brójce.

Zagospodarowana będzie także przestrzeń 
na tyłach urzędu, m.in. zostanie powiększony 
i  utwardzony teren parkingu. W  celu zmniej-
szenia kosztów energii elektrycznej, na dachu 
budynku zostaną zamontowane panele fotowol-
taiczne o mocy ok. 30 kWh.

Realizacja całej inwestycji będzie w  sumie 
kosztować prawie 4 mln zł, z czego 2,25 mln zł 
gmina pozyskała z rządowego programu Polski 
Ład.

► Termomodernizacja przy wykorzystaniu rządowego wsparcia

Trwa realizacja gminnej inwestycji 
wartej ponad 4 mln zł. To budowa kilkukilometro-
wego odcinka kanalizacji sanitarnej. Tym razem 
na odcinku Bukowiec Górny – Wygoda.

Projekt realizuje firma MB-System. 
Prace budowlane rozpoczęły się 
w lutym br. Cała inwestycja będzie 
gotowa jeszcze w tym roku. 

 – Budowany właśnie odcinek kanaliza-
cji zaczyna się w Bukowcu przy ul. Górnej 
(skrzyżowanie z Rokicińską). Będzie biegł 
przez zachodnią część Bukowca i Wygodę. 

W sumie będzie to nieco ponad 3 km instala-
cji. Szacujemy, że do tego fragmentu gminnej 
kanalizacji sanitarnej, mogą się przyłączyć 
właściciele w sumie nawet 170 nieruchomości 
– informuje Anna Woźny, kierownik Refe-
ratu Inwestycji Urzędu Gminy Brójce.

11 stycznia br. 
Od prawej: Radosław Agaciak, wójt gminy, 

Anna Woźny, kierownik Referatu Inwestycji UG, 
Maciej Bieniecki, firma MB-System

Nowy PSZOK w Brójcach już pod koniec tego roku

INWESTYCJA za blisko 3 mln zł
Radosław Agaciak, wójt gminy i Sylwester 

Paturaj, przedstawiciel firmy EL-MOT 
z Tuszyna, podpisali stosowną umowę. 

Nowy Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych (PSZOK) powstanie na terenie 
Zakładu Usług Komunalnych w Brójcach. Pro-
jekt obejmuje m.in. wykonanie odpowiedniej 
dokumentacji, prace rozbiórkowe, budowlane, 
utwardzenie terenu, budowę pomieszczenia 
socjalno-biurowego, wiat i boksów magazyno-
wych oraz magazynu odpadów. Całkowity koszt 
inwestycji to 2,85  mln zł, z  czego 1,3 mln  zł 

to dofinansowanie z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 
2014–2020.

– Uruchomienie nowego PSZOK-u zdecydo-
wanie poprawi obsługę mieszkańców przywożą-
cych do nas odpady. Przede wszystkim plac będzie 
większy, utwardzony. Łatwiej będzie można 
manewrować pojazdami. Będzie też zamon-
towana specjalna waga, a wszystko to zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa i odpowied-
nimi normami w  tym zakresie – mówi Agata 
Gądziak, kierownik ZUK w Brójcach.

►  Sieć się rozrasta – kolejny odcinek kanalizacji sanitarnej

24 lutego br. Od lewej: 
Radosław Agaciak, wójt gminy, 
Piotr Staszek, zamówienia publiczne UG, 
Małgorzata Rowińska, Referat Inwestycji UG, 
Sylwester Paturaj, firma EL-MOT

Brójce 39 – Brójce 39 – 
transformacja/termomodernizacja
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Powitanie nowego wozu strażackiego było 
wspaniałe. Na plac, przed strażnicą OSP 
w  Kurowicach, dotarł w  asyście innych 

wozów strażackich. Witali go m.in. Piotr Cieplu-
cha, wicewojewoda łódzki, Radosław Agaciak, 
wójt gminy, Urszula Brdoń, przewodnicząca 
Rady Gminy, radni gminni: Magdalena Compo-
rek, Aleksandra Brdoń, Iwona Gajewska, Andrzej 
Braun, Marek Muras, Andrzej Płuciennik, Cze-
sław Filip, Leszek Banach. Strażacy z całej gminy 
i mieszkańcy. Poświęcił go proboszcz kurowickiej 
parafii, ks. Maciej Łazarek.

To ukoronowanie długich starań, żeby jed-
nostka Ochotniczej Straży Pożarnej Kurowice, 
wchodząca w skład Krajowego Systemu Ratow-
niczo-Gaśniczego, miała na swoim wyposaże-
niu nowoczesny wóz bojowy. Koszt tego pojazdu 
to ok. 920 tys. zł. Dlatego jego zakup był moż-
liwy tylko dzięki współfinansowaniu aż z trzech 
źródeł. 240 tys. zł wyasygnował Narodowy Fun-
dusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
przy udziale funduszu wojewódzkiego. 160 tys. zł 
to dofinansowanie uzyskane od Komendanta 
Głównego PSP i Skarbu Państwa. Trzecie źródło 
to budżet gminy Brójce – 520 tys. zł.

– Bardzo się cieszę, że dziś do Kurowic trafia 
całkiem nowa maszyna. Jako wicewojewoda łódzki 
staram się mieć pieczę nad przekazywanym stra-
żakom sprzętem, ale do tego potrzebna jest wzo-
rowa współpraca z władzami gminy i OSP i tak się 
stało. Jednostka w Kurowicach zlokalizowana jest 

w bardzo newralgicznym miejscu 
ze względu na bezpieczeństwo – 
niech ten samochód służy wam 
jak najdłużej, ale niech wyjeżdża 
do akcji jak najrzadziej – powie-
dział w trakcie uroczystości Piotr 
Cieplucha, wicewojewoda łódzki. 

– Ten dzień to efekt ponad rocznych starań. 
I  nie były one łatwe. Żeby ten samochód tra-
fił dziś do Kurowic, potrzeba było zebrać pie-
niądze aż z trzech źródeł. Ale do tego potrzeba 
było jeszcze dużo szczęścia. Udało się. Szczęście 
dopisało. Dziękuję wojewodzie, dziękuję instytu-
cjom współfinansującym, ale przede wszystkim 
naszym radnym, za ich zgodę na przeznaczenie 
ponad 500 tys. zł na ten cel. Dziękuję – powiedział 
Radosław Agaciak, wójt gminy.

– Pamiętam jak dotarł do was samochód 
w 2010 r. A za chwilę nad naszą gminą przeszła 
ta pamiętna wichura, która wyrządziła tyle strat 
i tyle szkód. Pamiętam, że z budynków w gospo-
darstwie jednego ze strażaków zerwała dachy, 
ale on przyjechał do kolegów, żeby nieść razem 
z nimi pomoc innym poszkodowanym mieszkań-
com. „Muszę być tutaj, tutaj jestem potrzebny” 
– powiedział mi wtedy. I właśnie wtedy zrozu-
miałam, jak bardzo was potrzebujemy w takich 
strasznych momentach, gdy nasze życie, zdrowie 
i mienie są zagrożone. Dziś dostajecie nowoczesny 
sprzęt, ale tak naprawdę to wasza wiedza, poświę-
cenie i  umiejętności sprawiają, że w  chwilach 

grozy jest naprawdę przydatny. Oby jak najrza-
dziej. Jeszcze raz dziękuję radnym, że podjęli taką 
decyzję, bo to była ważna decyzja – powiedziała 
Urszula Brdoń, przewodnicząca Rady Gminy. 

Tylko w 2022 roku strażacy z Kurowic wzięli 
udział w 47 akcjach – 15 pożarach i 32 innych, 
miejscowych zagrożeniach – wypadkach i koli-
zjach komunikacyjnych, usuwaniu skutków 
wichur i nawałnic. Pomagali też przy organizacji 
i zabezpieczaniu festynów i pikników (zawody 
dla Oliwki Krzemińskiej, Parafialne Dożynki).

Nie zapominajmy, że to właśnie druhowie 
z Kurowic bardzo aktywnie włączyli się w akcję 
gminnej pomocy dla Ukrainy – organizowali 
i realizowali zbiórkę darów w swojej strażnicy 
przy ul. Rządowej 94. Przekazali także kolegom-
-strażakom zza wschodniej granicy część swojego 
sprzętu pożarniczego. 

20 stycznia br. punktualnie o 18:00, do jednostki OSP Kurowice, „zgłosił” się 
na służbę średni samochód ratowniczogaśniczy na podwoziu firmy Volvo, z napę
dem 4×4, o mocy silnika prawie 290 KM, spełniający normę czystości 
spalin Euro6, ze zbiornikiem na 3000 l  wody i wieloma innymi najno
wocześniejszymi rozwiązaniami technicznymi. Prosto z fabryki.

NOWOCZESNY WÓZ NOWOCZESNY WÓZ 
za blisko 1 mln złza blisko 1 mln zł

Wóz ma na wyposażeniu 
m.in. wysuwany 
pneumatycznie, 
do wysokości 5 m od podłoża, 
obrotowy maszt oświetleniowy 
z reflektorami LED

Najlepszy opiekun młodzieżowej drużyny pożarniczej 
województwa łódzkiego w 2022 r.

Naczelnik OSP Brójce
21 grudnia 2022 r. taki właśnie tytuł trafił 
do dh Piotra Popka, który w OSP Brójce służy już 
ponad 27 lat. Od 2005 jest naczelnikiem jednostki 
i opiekuje się strażacką młodzieżą.
Organizuje obozy letnie, szkolenia i zawody. W 2019 r. jego podopieczni 
wywalczyli I miejsce w Powiatowych Zawodach Sportowo-Pożarniczych 
w Koluszkach. Piotr Popek ma ogromne zasługi dla bieżącej działalności 
brójeckiej jednostki oraz w pozyskiwaniu dla niej nowoczesnego wypo-
sażenia.

– To wszystko jest możliwe dzięki dobrej współpracy i dofinansowaniu 
przez władze oraz instytucje gminne, powiatowe, wojewódzkie i krajowe – 
mówi skromnie dh Popek.

– Jak to się wszystko zaczęło?

– Dzięki tacie. Lubiłem z nim chodzić do straży. On mnie zainspirował. 
W 1995 r. skończyłem podstawowe kursy strażackie i dołączyłem do naszej 
jednostki, a w 1998 r. po uzyskaniu prawa jazdy kategorii C, zostałem kie-
rowcą naszego JELCZA GCBA i wyjechałem nim po raz pierwszy do pożaru 
stodoły, wywołanego uderzeniem pioruna, na Wygodzie.

– Jak zaczęła się praca z młodzieżą?
– W  naszej gminie pierwsza Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza 

powstała w Stefanowie. Moi synowie mnie zmotywowali – a dlaczego 
nie stworzyć MDP w Brójcach? Zebraliśmy grupę dwanaściorga młodych 
ludzi, w tym moich dwóch synów oraz trzy dziewczyny. Tak się zaczęło. 
W 2017 r. wspólnie i przy wsparciu Komendy Powiatowej w Koluszkach, 
zorganizowaliśmy pierwszy obóz młodzieżowy. Od tego, czasu w oparciu 
o współpracę i dofinansowanie, organizujemy regularnie wyjazdy, szkolenia 
i zawody dla młodych adeptów pożarnictwa.

– Największe pańskie sukcesy w tej działalności?
– Zdecydowanie wygrana w zawodach powiatowych MDP w Kolusz-

kach w 2019 r. ale osobiście także bardzo mnie cieszy to, że mój syn, 
Mateusz Popek, reprezentował nas w międzynarodowych zawodach pożar-
niczych CTIF w Słowenii w 2022 r. Startowały reprezentacje 30 państw. 
Nasi zajęli 9 miejsce. Ale moją wielką satysfakcją jest także to, że młodzi 
z MDP w większości zostają w straży i  licznie wspierają nas, starszych. 
To dla mnie wielka radość.

Dziękujemy za rozmowę i gratulujemy tego wyróżnienia! 

Fabrycznie nowy pojazd strażacki w Kurowicach

W uroczystości uczestniczyła większość gminnych rad-
nych, od lewej: M. Comporek, A. Brdoń, I. Gajewska, 
A. Braun, M. Muras, U. Brdoń, A. Płuciennik, Cz. Filip, 
L. Banach

Na nasze pytania 
odpowiada 
druh Grzegorz Turek, 
Prezes OSP Kurowice
– Ilu aktualnie jest 
w  Kurowicach dru-
hów?
– Czterdziestu ośmiu, 
sami mężczyźni. 
– Jednostka OSP 
Kurowice należy do 
KSRG, co to dla was 
oznacza?
– Że należymy do 
jednostek tzw. pierw-
szowyjazdowych na 
podlegającym nam terenie. A biorąc pod uwagę 
wielkość tego obszaru, jego charakterystykę, liczbę 
gospodarstw domowych i to, że przez te miejsco-
wości biegną ważne drogi wojewódzkie, powia-
towe i gminne, średnio rocznie jesteśmy dyspono-
wani do pomocy w około pięćdziesięciu różnych 
zdarzeniach. 
– Co oznacza dla was przyjęcie na służbę tego 
nowoczesnego wozu strażackiego?
– Ten dzień zapisze się w naszej pamięci na bar-
dzo długo. Teraz już mamy sprzęt, o który tak 
długo zabiegaliśmy. A biorąc pod uwagę jaki jest 
drogi, naprawdę jesteśmy szczęśliwi, że się udało. 
Ten średni samochód zastąpił tak naprawdę 
czterdziestoletniego Mercedesa, który służył nam 
ok. 20 lat. Niestety po awarii oszacowano, że jego 
naprawa byłaby wielokrotnie droższa od jego 
wartości. To nie miało sensu. Władze samorzą-
dowe, wojewódzkie i dowództwo PSP nas wsparły. 
W ubiegłym roku oddano nam w użytkowanie 
wóz pożarniczy z Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej 
nr 3 PSP w Łodzi. Teraz zostanie on przekazany 
innej, potrzebującej go jednostce. Podsumowując, 
w tej chwili dysponujemy dwoma wozami: cięż-
kim, na podwoziu Mercedesa i średnim, tym naj-
nowszym, na podwoziu Volvo. 
– Można powiedzieć, że ten nowy wóz to pre-
zent jubileuszowy?
– Marzył nam się taki prezent. I mięliśmy nadzieję, 
że trafi do nas w  przyszłym roku, na stulecie 
kurowickiej jednostki. Już teraz jest u nas i z tego 
powodu bardzo się cieszymy i już możemy spokoj-
nie planować nasz jubileusz. W przyszłym roku 
mija bowiem 100 lat od założenia jednostki OSP 
Kurowice. Już  zapraszamy mieszkańców gminy 
Brójce do udziału w obchodach tego ważnego dla 
nas wydarzenia.

48 promes w województwie 
łódzkim – dwie trafiły 
do strażaków z naszej gminy

27  lutego br. Piotr Adamczyk, wicemar-
szałek województwa łódzkiego zapro-

sił przedstawicieli jednostek strażackich 
z powiatu łódzkiego wschodniego do straż-
nicy OSP w Wardzynie i przekazał im pro-
mesy na zakup wozów strażackich ze wspar-
ciem ze środków rządowych.

W  spotkaniu uczestniczyli także 
m.in.  bryg. Krzysztof Supera, komendant 
powiatowy PSP oraz przedstawiciele władz 
gminy Brójce: Radosław Agaciak, wójt gminy, 
Urszula Brdoń, przewodnicząca Rady Gminy 
i radny Marek Muras.

Wydarzenie relacjonowała TVP3 Łódź.

Wicemarszałek wręczył symboliczne promesy 
druhom z  OSP Wardzyn i  OSP Bukowiec oraz 
OSP Górki Duże i OSP Kruszów z gminy Tuszyn
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Z okazji Dnia Kobiet – 

spotkanie z Wojciechem Gąssowskim

„Podwieczorek 
z gwiazdą”
10 marca br. sala Gminnego Ośrodka Kultury  
w Brójcach wypełniła się publicznością. W ramach cyklu 
„Podwieczorek z gwiazdą”, realizowanego od kilkunastu lat 
przez redaktora Leszka Bonara, tym razem gościem mieszkanek 
gminy Brójce był piosenkarz Wojciech Gąssowski.

Wszystkie przybyłe na spotka-
nie panie przywitał Radosław 
Agaciak, wójt gminy, wręcza-
jąc im kwiaty. Na  widowni 
było ich ponad 120, a wśród 
nich m.in. Urszula Brdoń, 
przewodnicząca Rady Gminy, 
radna Aleksandra Brdoń 
i Renata Śliwińska, skarbnik 
gminy. 

–  Udany początek 
kariery artystycznej Wojtka 
to  rok  1963, kiedy zakwalifi-
kował się do Złotej Dziesiątki 
młodych wokalistów w plebiscy-
cie Telewizji Polskiej, obok takich 
wykonawców jak Helena Majdaniec, 
Czesław Niemen czy Wojciech Korda. 
Współpraca z zespołem Czerwono-Czarni, 
a następnie Chochołami, Tajfunami, Polanami… 
ale to były takie czasy, że muzycy, gdy tylko mieli 
okazję, wyjeżdżali „za  chlebem” na  zachód, 
stąd decyzja Gąssowskiego o rozpoczęciu kariery 
solowej. Ma na swoim koncie wygraną na Festi-
walu w  Opolu i  kilka ról w  polskich filmach, 
np. „Piłkarskim pokerze”. To bardzo usportowiony 
człowiek. Gdyby nie plebiscyt Złota Dziesiątka 
studiowałby na AWF-ie. Jest zapalonym kibicem, 
a aktualnie przewodniczącym Rady PZPN, poma-
gającej byłym sportowcom z problemami zdro-
wotnymi. Nie zabrakło też opowieści z porwania 
w 1985 r. przez terrorystów, pasażerskiego statku 

Achille Lauro, na którym się znajdował – relacjo-
nuje, prowadzący spotkanie, Leszek Bonar. 

Na podwieczorku zabrzmiały wielkie 
przeboje artysty, takie jak „Zielone wzgórza 
nad Soliną” czy „Gdzie się podziały tamte pry-
watki” (z bisami). 

Wojciech Gąssowski rozdał też wiele pla-
katów promujących jego najnowszy album 
„Co przed nami” i podpisywał je. A ponieważ 
10 marca to Dzień Mężczyzn, na zakończenie 
blisko dwugodzinnego spotkania, otrzymał 
od organizatorów wspaniały bukiet kwiatów.

Z ŻYCIA GMINY

Strażacy OSP z naszego powiatu, grali 
w halową piłkę nożną

JEST PODIUM

5 lutego br. w  Rzgowie rozegrano 
V Mistrzostwa Strażaków Powiatu Łódz-
kiego Wschodniego w  Halowej Piłce 

Nożnej. W pierwszym meczu turnieju, zawod-
nicy z Giemzowa (ubiegłoroczni mistrzowie 
powiatu i województwa) pokonali, w „bratobój-
czym” pojedynku, strażaków z Woli Rakowej. 

Ostatecznie zajęli III miejsce. Wygrali druhowie 
z Długich w gminie Koluszki. II miejsce wywal-
czyli strażacy z OSP Tuszyn. Do brązowego 
medalu dla strażaków z Giemzowa dołączyło 
jeszcze jedno ważne wyróżnienie, indywidu-
alne. Najlepszym zawodnikiem turnieju, został 
wybrany Paweł Zawistowski.

Kolorowe kartki powędrowały do „Sosnowej Alei”

Z okazji dni  
Babci i Dziadka
Na 21 i 22 stycznia br. uczniowie klas piątych 
i  szóstych Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w  Bukowcu, przygotowali kolorowe i  słodkie 
niespodzianki, które trafiły do seniorów przeby-
wających w Ośrodku Rehabilitacyjno-Leczniczym 
„Sosnowa Aleja” w Wardzynie.

Na lekcjach techniki i zajęciach modelarskich, 
pod kierunkiem Moniki Ambrozik i z pomocą 
Marty Walczak, wykonali 100 okazjonalnych kar-
tek z życzeniami. Oprócz kolorowych serdeczno-
ści dołączyli do tej przesyłki słodkości.

W  połowie lutego pierwszaki ze szkoły 
w  Kurowicach miały ciekawe zaję-

cia. Ich opiekunowie, Anna Bernaś i Krystian 
Małecki, przygotowali im klasowy turniej dwó-
jek w układaniu puzzli – wizerunków bajkowych 
i komiksowych postaci z 60 elementów.

– Puzzle to bardzo efektywny trening spo-
strzegawczości. To również świetny sposób 
na kształtowanie i rozwijanie u dzieci wyobraźni 

przestrzennej. 
Nie zapominajmy też o  tym, 
że to bardzo dobre ćwiczenie sprawności manu-
alnej – mówi Anna Bernaś.

I miejsce zajęły Jagoda Paluch i Julia Świąt-
nicka. II miejsce Tola Brajtkrojc i  Weronika 
Strąkowska. III miejsce Julia Zając i  Hanna 
Dąbkowska. Wyróżnienie przypadło Michałowi 
i Aleksowi Zającom.

Nasi grali w stolicy
Reprezentanci województwa łódzkiego, nasi 

młodzi rugbiści ze szkoły w  Kurowicach, 
wzięli udział w  XVIII Finale PZU Szkolnej 
Ligi Rugby Tag. 12 grudnia 2022 r. wystąpili 
w  rozgrywkach na warszawskim Torwarze. 
W  zawodach uczestniczyło w  sumie prawie 
trzystu zawodników z całej Polski – 35 drużyn 
z 14 województw. Nasi zajęli ósme miejsce.

Drużyna z  Kurowic zakwalifikowała się 
do warszawskiego finału po wygranej w turnieju 
eliminacyjnym oraz finale wojewódzkim. Dru-
żyna (kategoria klas V), prowadzona przez Pau-
linę Lis-Marciniak, wystąpiła w składzie: Kacper 
Pyśniak, Maja Pierzchała, Nikola Soszka, Szymon 
Derach, Wojciech Klepacz, Katarzyna Pazdecka, 
Oliwier Zamaria, Cyprian Dubla.
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Program festiwalu otworzyły dwa przedsta-
wienia, przygotowane przez szkolne koło 
teatralne. Młodsi aktorzy zaprezentowali 

przedstawienie „Kup-ciuszek”, starsi spektakl „Baba 
Jaga online” autorstwa Moniki Dzierbickiej, nauczy-
cielki edukacji przedszkolnej. To przedstawienie 
dotyczyło różnych niebezpieczeństw czyhających 
na dzieci w Internecie. Pomiędzy przedstawieniami 
wystąpił szkolny chór. Młodzi wokaliści zaprezen-
towali się w coverach topowych, polskich artystów 
(Męskie Granie, Baranovski).

Trio ze szkolnego zespołu ludowego skra-
dło serca publiczności. Dziewczynki wykonały 
dwa utwory z repertuaru Zespołu Pieśni i Tańca 

Mazowsze: „Gęś wodą” i „Przepióreczka”. W stycz-
niu br. brały udział w ogólnopolskim konkursie 
wokalnym im. Stanisława Jopka zorganizowa-
nym przez Zespół Mazowsze. Do występu przy-
gotowywali je: Magdalena Pawlik, Renata Rodak 
i Michał Karkusiński. Co prawda nie udało im się 
przejść do kolejnego etapu konkursu, ale wiele 
satysfakcji sprawiło dziewczynkom m.in. udzie-
lanie wywiadów dla Radia Piotrków i Telewizji 
Piotrków.

Bardzo atrakcyjny, dynamiczny i  wszech-
stronny występ przygotowały młode tancerki 

ze Studia Tańca, Gimnastyki i Baletu Magda-
leny Ponimasz-Czinar oraz z formacji Full Out 
pod kierownictwem Anny Wojcieszek.

Festiwal Kultury w  Bukowcu bez „Buko-
wianek”? Takiej opcji nie ma! Amatorski Zespół 
Śpiewaczy przy dźwiękach akordeonu instruk-
tora, Michała Karkusinskiego, zaprezentował się 
w utworach z repertuaru zespołu Brathanki.

A  po „Bukowiankach” wokalistka LAO. 
Wspaniały, kolorowy, silny głos i  wspaniały 
pomysł aby zaprosić obecne na widowni dzieci 
i wspólnie z nimi brawurowo wykonać światowy 

przebój „We Are the World”. Moc pozytywnych 
emocji.

Na koniec tegorocznego festiwalu wisienka 
na torcie czyli najnowszy, piętnasty spektakl-
-bajka w wykonaniu aktorów z Amatorskiego 
Teatru Rodziców i Nauczycieli „Gwiazdozbiór” 
– CALINECZKA. Premiera przedstawienia 
odbyła się 5 grudnia 2022 r. Tę adaptację bajki 
Hansa Christiana Andersena wyreżysero-
wały Aldona Korzeniowska, dyrektor szkoły 
w Bukowcu oraz Celestyna Płuciennik, wicedy-
rektor placówki.

Na scenie pojawili się m.in. Radosław Aga-
ciak, wójt gminy Brójce – Książę Elfów, Mariola 
Woźna, sekretarz gminy – Mysz, Urszula Brdoń, 
przewodnicząca Rady Gminy – Błękitna Wróżka 
oraz Magdalena Comporek, radna gminna – 
Chrabąszczówna, a  także Aldona Korzeniow-
ska – Chrabąszczówna i Celestyna Płuciennik 
– Chrabąszczówna.

…zaczęły się już 17 stycznia wyjazdem do kina 
na seans filmu „Pan Zabawka”.

18 stycznia młodzi wielbiciele Kubusia Puchatka świętowali 
jego urodziny i Międzynarodowy Dzień poświęcony temu 
bajkowemu bohaterowi, wykreowanemu przez pisarza Alana 
Aleksandra Milne’a. Dzieci rozwiązywały zagadki literackie, 
czytały fragmenty książki „Dzień Przyjaźni” oraz tworzyły 
prace plastyczne.

19 stycznia był bardzo kreatywnym dniem. Dzieci tworzyły 
plastyczne cuda z prostych chusteczek z Mdf-u dla swoich 

babć i dziadków. Podobnie było 
także w Świetlicy Środowiskowej 
w Bukowcu –
20 stycznia. Wtedy młodzi twórcy 
robili dla babć i dziadków ozdobne 
ciastka i piękne laurki.

A 23 stycznia przyszedł czas na Karnawałowy Bal. Jedną 
z atrakcji tego kilkugodzinnego spotkania była możliwość 
pomalowania twarzy farbami fluorescencyjnymi.

24 stycznia sala Gminnego Ośrodka Kultury w Brójcach 
zamieniła się w zakład cukierniczy. Wiedza i praktyka 
z warsztatów pieczenia ciasta, na pewno przydadzą się 
młodym ludziom.

Jak karnawał, to karnawał! A na karnawałowej zabawie naj-
lepiej dokazywać w… masce. 25 stycznia tak właśnie było. 
Dzieci same robiły sobie karnawałowe maski i świetnie się 
przy tym bawiły. 

Wszystko co dobre, 
szybko się kończy. Tak 
właśnie jest z zimo-
wymi feriami. Ale finał 
tegorocznych fer i i 
z GOK-iem był spektaku-
larny. Wyjazd do Candy 
Parku w Rzgowie gdzie 
na uczestników czekało 
mnóstwo kolorowych 
atrakcji.

Teraz czekamy na ofertę 
GOK-u na tegoroczne 
wakacje.

Ferie 2023 dawno minęły – wspomnienia pozostały

Atrakcje z GOK…

Kto był w Bukowcu, ten wspaniale spędził niedzielne popołudnie

IX Festiwal IX Festiwal 
KulturyKultury

Urzekające trio tworzą (od lewej): Aleksandra Jabłoń-
ska, Maja Nowacka i Zuzanna Zielonka, uczennice 
klasy IIa szkoły w Bukowcu

Bardzo widowiskowo zaprezentowała się sekcja Street Dance formacji Full Out

Tytułową rolę Calineczki 
zagrała Anna Paradowska

To cykliczna impreza, która jest jedną z kulturalnych wizytówek naszej gminy. To cykliczna impreza, która jest jedną z kulturalnych wizytówek naszej gminy. 
Jedną z najlepszych. I tak też było w tym roku. 12 lutego br. salę sportową Zespołu Jedną z najlepszych. I tak też było w tym roku. 12 lutego br. salę sportową Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Bukowcu po brzegi wypełniła publiczność – starsi Szkolno-Przedszkolnego w Bukowcu po brzegi wypełniła publiczność – starsi 
i młodsi, całe rodziny – kilkaset osób. Trudno było znaleźć wolne miejsce.i młodsi, całe rodziny – kilkaset osób. Trudno było znaleźć wolne miejsce.

Seans filmowy w Kinie HELIOS

Zróbmy sobie karnawałowe maski
Warsztaty kulinarne – zabawy z ciastem 
od A do Z

Zajęcia plastyczne w GOK-u
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Z Mateuszem Woszto 
rozmawiamy 
o jego twórczości, 
zainteresowaniach 
i planach na przyszłość 
– Mateuszu, skąd zainteresowanie poezją?
– Już od wczesnych lat bardzo lubiłem wiersze. 
Najpierw dużo czytała mi mama, a  ja  sam 
oglądałem pięknie ilustrowane książki. Szczegól-
nie uwielbiałem wiersze Juliana Tuwima i Jana 
Brzechwy. Moimi ulubionymi utworami z dzieciń-
stwa są „Szelmostwa Lisa Witalisa” i „Pali się”. 
Tuż po tym jak nauczyłem się pisać, powstały 
moje pierwsze wiersze, adresowane do  mamy 
i opisujące otaczający mnie świat. Mam je zresztą 
do dziś. W poezji – najpierw tej dziecięcej, a potem 
bardziej dojrzałej, ujmował mnie od zawsze 
subtelny i wdzięczny sposób postrzegania świata 
z perspektywy człowieka jako uważnego obserwa-
tora. Chętnie uczestniczyłem też w konkursach 
recytatorskich i  lubiłem deklamować wiersze. 
Do udziału w ostatnim konkursie zachęciła mnie 
moja pani od języka polskiego – Aneta Owczarek. 
Jestem jej bardzo wdzięczny za to, że nauczyła 
mnie jak patrzeć na poezję i w ogóle literaturę 
piękną, zachęcała, motywowała pozytywnie 
oraz pomagała poznać i pokochać nasz ojczysty 
język. Bez niej i jej wsparcia nie byłoby mnie tu, 
gdzie dziś jestem. 
– Co najbardziej cię interesuje w otaczającym 
nas świecie? Co najchętniej opisujesz?
– Jest to piękno stworzenia tego świata – mam tu 
na myśli rośliny, zwierzęta oraz jego niesamowitą 
złożoność i harmonię. Wystarczy spojrzeć przez 
okno, czy pójść na spacer, by dostrzec przebogatą 
paletę cudów wokół nas, których wcale nie trzeba 
daleko szukać. Podziwiam też piękno natury 
samego człowieka – jego sposób postrzegania 
i  przeżywania świata. W  wierszach poruszam 
najczęściej tematykę głębi relacji międzyludzkich 
i wartości, które czynią życie cennym. Bliskie są mi 
też zagadnienia istoty naszej egzystencji, przemi-
jania, zadumy oraz cieszenia się chwilą. Lubię też 
odnosić się do ważnych moim zdaniem kwestii 
trapiących współczesnego człowieka – na przykład 
samotności, czy wrażliwości na ludzkie nieszczę-
ście oraz poszukiwania sił w sobie, w budowanych 
relacjach i przyrodzie.
– Czy oprócz literatury masz jeszcze jakieś 
pasje, hobby?
– Tak. Nie jest to jednak nic szczególnego, jak 
na nastolatka. Moją pasją jest pływanie i  gra 
w szachy. Uwielbiam też spędzać czas na łonie 
natury – dlatego w wolnych chwilach dużo jeżdżę 
na rowerze i spaceruję. Lubię też eksperymentować 
w kuchni, a na konsumpcję moich „wynalazków” 
zapraszam przyjaciół, którym mogę w ten sposób 
„podarować” cząstkę siebie.

Sukces młodego poety, ze szkoły w Kurowicach

Tak post na Facebooku z nagrodzonymi wierszami Mateusza, komentowali Internauci:

– Piękne i bardzo z życia wzięte słowa. Gratuluję talentu 
i wygranej!
– Kolejnych sukcesów i nieustającego natchnienia!
– Gratulacje za konkurs, a jeszcze większe, za dojrzałe 
i trafne postrzeganie życia.
– Gratuluję serdecznie! Aż trudno uwierzyć, że tak młody 
człowiek ma tyle życiowej mądrości i przemyśleń. Rodzice 
mogą być z Ciebie dumni, a nauczyciele szczęśliwi, że mają 
zdolniacha w szkole!
– Gratuluję pięknego osiągnięcia. Jesteśmy z Ciebie bardzo 
dumni. Wiersze cudowne. Cieszy, że mamy tak zdolną młodzież.
– Jaki dojrzały chłopak. Brawo za te teksty.

– Wielkie gratulacje. Takie to jest wszystko prawdziwe 
i aktualne w tekstach Twoich wierszy.
– Przepiękne wiersze. Jak pięknie się je czytało.
– Wow! Zaczytałam się. Gratuluję talentu.
– Gratuluję Ci, Mateuszu! Przeczytałam wszystkie wiersze. 
Bardzo trafne spostrzeżenia dotyczące otaczającego nas 
świata. Najbardziej podoba mi się Twój wiersz – „Współcze-
sność”. Brawo!!!
– Miło się czyta. Fajnie, że taki młody człowiek dostrzega 
„pułapki współczesności”. Gratuluję i życzę zdrowia i suk-
cesów.
– Uznanie dla młodego, pięknego umysłu.

Wiersze Mateusza Wiersze Mateusza 
docenione przez jury i internautówdocenione przez jury i internautów
Mateusz Woszto, uczeń ósmej klasy Szkoły Podstawowej w Kurowicach, został laureatem XXIV edycji Mateusz Woszto, uczeń ósmej klasy Szkoły Podstawowej w Kurowicach, został laureatem XXIV edycji 
Wojewódzkiego Konkursu Poetyckiego im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Ozorkowie. Wojewódzkiego Konkursu Poetyckiego im. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego w Ozorkowie. 
Na tę edycję konkursu wpłynęło w sumie 328 utworów młodych twórców z całego regionu. Na tę edycję konkursu wpłynęło w sumie 328 utworów młodych twórców z całego regionu. 

Mateusz zajął III miejsce za wiersze „Współczesność”, 
„Człowiek – myśli nieokiełznane” i „Samotność – 
a kysz…”. Te utwory znalazły się, wraz z innymi 

nagrodzonymi wierszami, w specjalnym tomiku pod wspól-
nym tytułem „Nieśmiertelność liter”. 

 – Warunkiem przystąpienia do konkursu było zgłoszenie 
przez autora zestawu trzech wierszy o dowolnej tematyce, 
nigdzie niepublikowanych i dotychczas nienagradzanych 
w innych konkursach. Celem konkursu było pobudzanie 
wrażliwości poetyckiej i aktywności twórczej w dziedzinie 

poezji, promocja młodych poetów oraz szerzenie wśród dzieci 
i młodzieży kultury literackiej. Bardzo cieszymy się z tego 
sukcesu Mateusza – mówi Aneta Owczarek, nauczycielka 
języka polskiego ze szkoły w Kurowicach.

„CZŁOWIEK – MYŚLI NIEOKIEŁZNANE”
Człowiek… Któż to? Pytanie to niezwykle skomplikowane.  
Czyż jest ktoś na świecie w stanie odpowiedzieć  
 w pełni na nie?  
Czasem potrafi zachwycić, a czasem zdenerwować,  
Czasem podziw wzbudzić, a czasem ze snu obrabować.

Kiedy patrzysz na niego jako dzieło stworzenia,  
Zachwycasz się każdą częścią, harmonią współistnienia,  
Bo przecież ręka wie, co pomyśli i rozkaże głowa,  
A głowa odbiera sygnał, że jest chora właśnie noga.

Komunikacja w tej machinie iście doskonała,  
Właśnie od żołądka głowa list dostała,  
A w tym liście króciutka informacja jedna:  
„Śniadanko poproszę, energia potrzebna!”

O kondycję tej machiny trzeba dbać starannie,  
Codziennie ją pielęgnować, no i… kąpać w wannie,  
Odżywiać zdrowo, dbać o sen i regenerację,  
To kwestia oczywista – przyzna każdy rację.

Kiedy się niespodziewanie w człowieku coś popsuje,  
Zaraz gwardia objawów stan trudny alarmuje.  
Gorączka, stan zapalny, niewydolność oddechowa,  
I już wszystko wiadomo: trzeba go ratować!

Wtedy medykamenty, syropki i ziółka zażywane,  
Wespół z ciepełkiem i leżeniem w łóżeczku zalecane.  
Po kilku dniach, a może dłużej, wszystko naprawione,  
A po chorobie już tylko wspomnienie zostawione.

Poza cudem stworzenia i harmonią działania  
Człowiek potrafi się uczyć, ma zdolność czytania,  
Codzienną porcję wiedzy starannie zapamiętuje,  
A potem podczas snu, odpowiednio szufladkuje.

No i jeszcze emocje! Przyznam – to rzecz wprost zadziwiająca:  
Potrafi kochać, współczuć, przeżywać różne rzeczy bez końca.  
Piękne to w nim jest, ale czasem trzeba go trochę korygować,  
Zwłaszcza, kiedy się złości i nie potrafi tych emocji wyhamować.

W ważnych chwilach integruje serce z rozumu działaniem,  
Wyciąga wnioski z błędów, pracuje  
 nad swoim postępowaniem,  
A z czasem istotą coraz szlachetniejszą się staje,  
Z którą przebywanie jest istnym rajem.

Piękny jest każdy etap jego życia,  
 w tym niemowlęctwo i dorastanie,  
Wreszcie wiek nastoletni i dorosłość,  
 a z nią samodzielne działanie.  
No i jesień życia – kiedy w parze z siwą skronią  
 idą mądrości pokłady,  
Z której młodzi mogą się uczyć i czerpać najwspanialsze rady.

Patrząc na człowieka, chce się krzyknąć śmiało:  
„Gospodaruj swym życiem, by dobrze Ci się działo!  

Byś dbał o zdrowie, dobre relacje i mądrość życiową,  
Stał się w oczach własnych i innych perłą wartościową!

By Cię zawsze wszyscy głęboko szanowali,  
I na myśl o kontakcie z Tobą serce radowali.  
Tego Tobie życzę, innym oraz sobie jednocześnie  
I żebyśmy przeżyli życie godnie, wiedząc co to szczęście!”

„WSPÓŁCZESNOŚĆ”
Kiedy patrzę na świat, to się zastanawiam: 
Dokąd to wszystko zmierza, co człowiek wyrabia…  
Niby wszystko jest dobrze, fajnie nam się żyje,  
Ale dziwne zagadki w sobie nasz los kryje… 

Domy budujemy zgrabne, w których wszystko nowe,  
Projektant nam planuje meble, detale luksusowe.  
Cieszymy się tym wszyscy, biegamy do szkoły, do pracy,  
Ale nie wiadomo, dlaczego jesteśmy jacyś tacy… nijacy.

Latamy na wakacje w różne świata strony,  
Często kupujemy nowiutkie smartfony,  
Garderoby pełne ubrań pięknych, markowych,  
Przy stole rozmawiamy o cudnych dietach, zdrowych…

Nowoczesność i przepych wszędzie nas otacza,  
Dla większości tak ważna stała się dziś praca.  
Niby wszystko dobrze, niby fajnie jest…  
Niby wszyscy szczęśliwi. Oj… Chyba jednak nie!

Dlaczego więc tak wielu korzysta z psychologa?  
Dlaczego tak niewielu szuka w życiu Boga?  
Dlaczego w samotności staruszkowie umierają?  
Dlaczego młodzi przed smartfonem cały czas spędzają?

Ach… Pytania to trudne. Czy na nie odpowiem?  
Odpowiedzieć muszę, bo czegoś się dowiem.  
Czegoś ważnego, co sens życiu daje,  
Co powoduje, że człowiek szczęśliwy się staje.

Nie chcę czuć zagubienia, samotności, zabiegania,  
Nie chcę dążenia do luksusu, w pracy się zżymania,  
Nie chcę ciągłego pędu, wyścigu po wszystko nowe,  
Nie chcę, bo to wydaje mi się być bezwartościowe.

Dla mnie zachód słońca to bezcenne klejnoty,  
Rozmowa z przyjacielem – o tamtym i o tym,  
Wspólny spacer o zmroku, delikatne liści na wietrzyku drżenie  
I to cudowne serca oraz myśli głębokie poruszenie.

Chwila refleksji i marzeń – bez niczego wokół,  
Czas na przemyślenia – bez techniki z boku.  
Do tego dobra książka, muzyka, rower, poranne bieganie.  
Nigdy z tego nie zrezygnuję, zawsze znajdę czas na nie!

Bo w życiu ważna jest miłość, przyjaźń i zasady,  
Wolność, cieszenie się każdą chwilą, słuchanie dobrej rady,  
Dokonywanie najlepszych dla nas i innych wyborów,  
Szukanie wokół siebie najcenniejszych wzorów.

Dbajmy o nasze życie i o to, co naprawdę wartościowe,  
Odrzućmy wszystkie i dziwne dla nas trendy nowe. 
Wybierzmy współczesność własną –  
 nie idźmy za pędem tłumu,  
Nie rezygnujmy z myślenia, ufajmy potędze własnego rozumu.

Nie zapominajmy też, by serce było naszym przewodnikiem.  
Ono, jako najlepszy przyjaciel, pokieruje naszym życiem,  
Żeby było piękne, wartościowe, szczęśliwe, spełnione,  
A w jego jesieni – ani samotnością, ani pustką nie kraszone.

Pilnujmy tego życia jak kapitan steru,  
Modyfikujmy bieżący kurs i dążmy do celu,  
Nie zapominajmy, że ma się je tylko raz!  
A jak je wykorzystamy? Potencjał tkwi w nas…

„SAMOTNOŚĆ – A KYSZ…” 
Kiedy jesteś młody i wszystko w życiu się układa,  
Pędzisz sobie przed siebie, wokół przyjaciół gromada,  
Kino, spacer, internet, rozrywki, nauka i zajęć bez liku,  
Nie myślisz o kimś, kto sam siedzi gdzieś sobie w kąciku.

I nigdy nie zobaczysz, gdy będziesz zajęty swoimi sprawami,  
Bo, żeby to zrobić, trzeba się interesować innymi osobami.  
Może ktoś w szkole z ławki obok tę samotność czuje,  
Może jest jakaś przyczyna, że się z innymi nie integruje.

A może w sąsiedztwie jakiś dziadziuś czy babcia  
 cierpi w samotności,  
Nikt ich nie odwiedza, nie dzwoni, nie mają w domu gości...  
Albo czasem w pracy, pośród obowiązków góry,  
Trudno jest ci dostrzec, że ktoś dziś ponury.

Dlatego rozglądaj się bacznie na wszystkie świata strony  
I wyłapuj pilnie, kto dziś przygnębiony.  
Bo nie godzi się przecież człowieka w zasmuceniu zostawić,  
Trzeba rękę podać, pokrzepić, zabawić.

Przejrzyj swój telefon, pomyśl, kto może w smutku się pławić,  
Zadzwoń, odwiedź, zanieś ciasto, spróbuj go zabawić,  
Pokaż, że jest ważny i zależy ci na jego pomyślności,  
Regularnie troszcz się, zapewniaj o waszych więzi trwałości.

Może napisz karteczkę z serdecznymi słowami,  
Wrzuć ją do skrzyneczki przy schodach z listami  
Albo smsa, że pamiętasz, napisz tak:  
„Z życzeniami zdrowia i miłego dnia!”.

A kiedy ten ktoś życzliwością naszą serdeczną ujęty,  
Odśmiechnie się do ciebie, będziesz wniebowzięty,  
Kilkoma dobrymi słowami i uwagą dodamy mu siły,  
Żeby jego myśli się wnet rozchmurzyły.

Okazana mu dobroć szybko do nas wróci,  
Też jej doświadczymy, gdy będziemy się smucić,  
No bo szczęście to jedyna rzecz, która się mnoży,  
Gdy się jej ilości w dzieleniu przysporzy.


